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Beslutande 
Ledamöter 

Amanda Lindblad (S), ordförande § 151 - §157 
Glenn Andersson (S) 
Camilla Runerås (S) 
Anders Wigelsbo (C), ordförande § 157 - § 176 
Johanna Ritvadotter (V) 
Ingela Kilholm Lindström (MP) § 158 - § 176 
Magnus Edman (SD) § 151 - § 161 
Tryggve Lindman (SD) 
Cecilia Viman (SD) 
Erik Hamrin (M) 
Tomas Bergling (M) 
Hanna Westman (SBÄ) 
 

Tjänstgörande ersättare Rasmus Löfling (V) ersätter Ingela Kilholm Lindström (MP) § 151 - § 157 
Daniel Hedlund (S) ersätter Amanda Lindblad (S) § 158 - § 176 
Marcus Söderlund (SD) ersätter Magnus Edman (SD) § 162 - § 176 
 

Närvarande ersättare Daniel Hedlund (S) 
Magdalena Fredriksson (S) 
Thomas Calissendorff (S) 
Rickard Larsson (C) § 151 - § 161 
Marie-Anne Deleryd (C) 
Rasmus Löfling (V) 
Marcus Söderlund (SD) 
Sverre Lindqvist (SD) 
Viveca Molin (M) 
Dan Eriksson (SBÄ) 
Magnus Holm (KD) 
Mona Johansson (L) 

Övriga deltagare Cecilia von Alten, processledare Nära Vård Välfärd § 152 
Victor Olsson, upphandlare § 154 
Arminé Kanakanian, stabschef 
Daniel Holmvin, kommundirektör 
Malin Selldén Wahlman, sekreterare 
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Innehållsförteckning 
 
 Val av protokolljusterare   
§ 151 Godkännande av föredragningslista  2024/4 4 
§ 152 Gemensam målbild för nära vård 2024/451 5 
§ 153 Internkontroll; Förslag på kommunövergripande kontrollområden för 

kommande verksamhetsår 
2024/892 6 - 9 

§ 154 Information om avtalstrohet  10 
§ 155 Samverkansavtal; Upphandling Hallstahammar 2024/996 11 - 15 
§ 156 Åtgärder för ekonomi i balans, Tekniska kontoret 2024/988 16 - 20 
§ 157 Återkoppling av kommunstyrelsens fattade beslut gällande 

besparingar 
2024/990 21 - 24 

§ 158 Remiss av SOU 2024:50 Nätt och jämnt - Likvärdighet och effektivitet i 
kommunsektorn 

2024/674 25 

§ 159 Remiss; Effektivare tillsyn över apotek, bättre skydd vid patientskador 
samt översyn av handel med receptfria läkemedel (SOU 2023:101) 

2024/625 26 - 27 

§ 160 Delårsrapport 2024-08-31, Kommunstyrelsens verksamheter och 
överförmyndare 

2024/974 28 - 31 

§ 161 Delårsrapport 2024-08-31, Sala kommun 2024/975 32 - 36 
§ 162 Svar på motion om förbättrade parkeringsmöjligheter för 

husvagnsekipage i centrala Sala 
2023/1169 37 - 39 

§ 163 Svar på motion om handlingsprogram mot narkotikabruk hos unga 2023/497 40 - 43 
§ 164 Svar på medborgarförslag om läkemedelshantering 2023/295 44 
§ 165 Svar på medborgarförslag om gratis sko-broddar till personer över 65 

år 
2022/1063 45 

§ 166 Svar på medborgarförslag om handlingsplan för identifikation av stöd 
för särskilt begåvade elever 

2022/811 46 - 47 

§ 167 Redovisning av motioner som ej behandlats inom ett år, hösten 2024 2024/981 48 - 49 
§ 168 Redovisning av medborgarförslag som ej behandlats inom ett år, 

hösten 2024 
2024/982 50 

§ 169 Redovisning av verkställande av bifallna motioner och 
medborgarförslag, hösten 2024 

2024/983 51 

§ 170 Svar på Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M)- Regelförenklingsarbete i 
Sala 

2024/836 52 - 54 

§ 171 Svar på Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Grönyteskötsel 2024/837 55 - 56 
§ 172 Nämndinitiativ från Cecilia Wiman (SD) och Erik Hamrin (M) - 

Tillsättande av en funktion med samlat ansvar för funktionsrättsfrågor 
Sala kommun 

2024/894 57 

§ 173 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Lustgasförbud för 
berusningssyfte 

2024/1060 58 

§ 174 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förenkla Sala kommuns 
upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde 

2024/893 59 

§ 175 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Inför språktester för brukarnära 
tjänster inom skola, vård och omsorg 

2024/1096 60 

§ 176 Övriga frågor 2024/4 61 
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Dnr 2024/4 

KS § 151 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga till följande ärenden till föredragningslistan:  

- Nämndinitiativ från Cecilia Viman (SD) – Tillsättande av en funktion med 
samlat ansvar för funktionsrättsfrågor Sala kommun 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Förbjud användning av lustgas i 
berusningssyfte på allmänna plaster i Sala kommun 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Förenkla Sala kommuns 
upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Inför språktester för brukarnära 
yrken i Sala kommun, 

att lyfta ut ärendet 16. Svar på nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) – 
Trafikföreskrifter ur föredragningslistan, samt 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga till följande ärenden till föredragningslistan:  

- Nämndinitiativ från Cecilia Viman (SD) – Tillsättande av en funktion med 
samlat ansvar för funktionsrättsfrågor Sala kommun 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Förbjud användning av lustgas i 
berusningssyfte på allmänna plaster i Sala kommun 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Förenkla Sala kommuns 
upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Inför språktester för brukarnära 
yrken i Sala kommun, 

att lyfta ut ärendet 16. Svar på nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) – 
Trafikföreskrifter ur föredragningslistan, samt 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 
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Dnr 2024/451 

KS § 152 Gemensam målbild för nära vård  

INLEDNING 
Cecilia von Alten, processledare Välfärd i Region Västmanland presenterar 
bakgrunden till gemensam målbild för region och kommuner, Framtidens hälso- och 
sjukvård genom omställningen till Nära vård. 
Målbilden innefattar Västmanlands Nära vård med de fyra målområdena ekonomi, 
kompetens, medicinsk kvalitet och servicekvalitet. Hon presenterar processen för 
konkretisering av målbild Nära vård och berättar hur regionen och kommunerna 
har arbetat med detta sedan hösten 2022. Processen har följts av ledningsdialog, 
konferens, workshop och förankringsarbete. Chefsforum har i oktober 2023 beslutat 
om innehåll. Regionala ledningsgruppen och politisk samverkansgrupp Nära vård 
har under 2024 berett ärendet.  

På sammanträde den 19 april 2024, ställde sig Strategisk regional beredning bakom 
förslag till reviderad målbild för Nära vård och rekommenderar Region 
Västmanland och länets kommuner att anta densamma. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.2098, protokollsutdrag SRB § 22 Gemensam målbild för nära vård samt 
tillhörande bilagor/beslutsunderlag, 2024-04-19 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar 
att anta målbild för Nära vård i enlighet med bilaga KS 2024.2098. 

Anders Wigelsbo (C), Camilla Runerås (S), Johanna Ritvadotter (V) och Erik Hamrin 
(M) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att anta målbild för Nära vård i enlighet med bilaga KS 2024.2098. 

 

 

 

 

Skickas till 
Region Västmanland 
Kommundirektör 
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Dnr 2024/892 

KS § 153 Internkontroll; Förslag på kommunövergripande 
kontrollområden för kommande verksamhetsår  

INLEDNING 
Kommunstyrelsen beslutade den 14 augusti 2024, § 125, om en ny riktlinje för 
internkontroll.  

Inom nämndens verksamhetsområde ska riskerna inom följande områden 
inventeras: 

• Efterlevnad av lagar, regler, tecknade avtal och övriga styrdokument.  

• Grunduppdragets utförande – kvalitet 

• Beslutade mål och/eller aktiviteter i verksamhetsplan  

• System/IT-säkerhet  

• Övrigt/Annat 

Enligt riktlinjen kan kommunstyrelsen utöver dessa områden besluta om 
kommunövergripande kontrollområden som ska gälla för samtliga nämnder. 

Välfärdsbrottslighet ses som ett stort problem i välfärden. För att bekämpa 
välfärdsbrottslighet är det nödvändigt att stärka sin säkerhetskultur och öka 
medvetenheten om problemet. Genom att göra en riskanalys och uppmärksamma 
avvikelser kan verksamheten agera innan oegentligheter utvecklas till allvarligare 
brott med ekonomisk skada och skadat förtroende. 

Kommunstyrelsen beslutade den 5 juni 2024, §108, att ge i uppdrag till 
kommundirektören att följa upp avtalstroheten som en åtgärd för kostnadskontroll. 
Inom respektive nämnd bör därmed en riskanalys genomföras kring avtalstroheten i 
organisationen. 

Ekonomikontoret föreslår att kommunstyrelsen beslutar att följande områden ska 
vara kommunövergripande kontrollområden under 2025. 

• Välfärdsbrottslighet 

• Avtalstrohet 

Beslutsunderlag 
KS 2024.4349, missiv  
KS 2024.3819, protokollsutdrag KSLU § 101, 2024-08-28 
KS 2024.3827, Riktlinje intern kontroll 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar  
att de kommunövergripande kontrollområdena under 2025 ska vara 
välfärdsbrottslighet samt avtalstrohet. 
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KS § 153 fortsättning 

Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar att följande kontrollområden tilläggs listan över 
området; 

- Tillförlitlig finansiell rapportering och information om verksamheten 

- Hållbar ekonomisk utveckling  

- Goda uppväxtvillkor för barn och unga 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 
Ordföranden ställer därefter Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag, var 
område för sig, och finner alla de tre områdena i tilläggsyrkandet avslagna. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att de kommunövergripande kontrollområdena under 2025 ska vara 
välfärdsbrottslighet samt avtalstrohet. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Nämnder och kontor 
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Sala 2024-10-16 
            

 

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 4: Förslag på kommunövergripande kontrollområden för 
kommande verksamhetsår 

 

Vi gläds åt att Sala kommun fortsätter det arbete med förbättrad 

internkontroll som vi vill tro att vi väckte med vårt nämndinitiativ KS 

2023.133 i oktober 2023. 

Att riktlinjernas sista pusselbit med kommunövergripande 

kontrollområden nu ska slås fast är ett roligt steg att ta med. 

Det ska först sägas att vi står bakom styrets förslag till beslut att välja 

avtalstrohet och välfärdsbrott som två av dessa områden. Båda är mycket 

angelägna. 

Men samtidigt tycker vi det är beklagligt att styret inte ser värdet av att 

inkludera våra förslag till kompletterande fokusområden; 

1. Tillförlitlig finansiell rapportering och information om verksamheten 

2. Hållbar ekonomisk utveckling 

3. Goda uppväxtvillkor för barn och unga 

Vi är övertygade om att dessa kontrollområden är minst lika viktiga som 

de som knyter an till brottslighet och avtalsfrågor. Givet de stora 

ekonomiska problem som kommunen har så är våra förslag ett och två 

sannolikt ännu viktigare att inkludera i internkontrollen än såväl 

avtalstrohet och välfärdsbrott.  

Vi finner det också egendomligt och lite tråkigt att partierna i Samverkan 

för Sala inte finner ett värde i att särskilt kontrollera utfallet i frågor som 

gäller goda uppväxtvillkor.  
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Sala 2024-10-16 
            

 
 

Mot denna bakgrund reserverar vi oss därför till förmån för Erik Hamrins 

tilläggsyrkande i denna punkt. 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggve Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
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Dnr 2024/4 

KS § 154 Information om avtalstrohet  

INLEDNING 
Kommunstyrelsen beslutade den 5 juni 2024, §108, att ge i uppdrag till 
kommundirektören att följa upp avtalstroheten som en åtgärd för kostnadskontroll. 
Inom respektive nämnd bör därmed en riskanalys genomföras kring avtalstroheten i 
organisationen. 

Upphandlare Victor Olsson informerar om och visar exempel på det 
uppföljningssystem för upphandlingar som implementerades i juni 2024. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/996 

KS § 155 Samverkansavtal; Upphandling Hallstahammar  

INLEDNING 
Kommundirektörer för Salas och Hallstahammars kommuner har under det första 
halvåret 2024 fört dialog kring att ingå samverkan avseende 
upphandlingsverksamhet. Dialogen initierades av Hallstahammar kommun som 
önskade samverka med Sala kommun. Samverkan omfattar ett helhetsgrepp kring 
Hallstahammar kommuns upphandlingsverksamhet och ett utbyte av kunskap och 
erfarenheter.  

Sala kommuns upphandlingsverksamhet har under det senaste året utvecklats och 
bedriver idag en ändamålsenlig och strukturerad verksamhet. Stabschef bedömer 
att upphandlingsenheten har möjlighet att utöka verksamheten till att även omfatta 
Hallstahammar kommun. Samverkan ska möjliggöra utökad resurs för 
upphandlingsenheten och bedöms generera positiva effekter för bägge kommuner.  

Samverkansavtalet föreslås träda i kraft i januari 2025. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5093, missiv 
KS 2024.5248, reviderat Samverkansavtal 
KS 2024.5094, Samverkansavtal 
KS 2024.5208, KSLU § 117, 2024-10-02 
KS 2024.5379, förslagspunkter för återremiss från Erik Hamrin (M)  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att ingå samverkansavtal med Hallstahammars kommun avseende 
upphandlingsverksamhet, i enlighet med reviderad Bilaga KS 2024.5248, samt 
att uppdra till Kanslienheten att ta fram en plan för utvärdering av avtalets 
genomförande. 

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att ärendet återremitteras med hänvisning till de punkter som redovisas i bilaga KS 
2024.5379. 

Hanna Westman (SBÄ) och Tomas Bergling (M) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar,  
att kommunstyrelsen beslutar att ärendet avslås, i det fall ärendet inte 
återremitteras. 
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KS § 155 fortsättning 

 

Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar 
att förvaltningen uppdras återkomma till kommunstyrelsen med information kring 
de skillnader i kostnad för upphandling (sett till kostnad/invånare) som finns 
mellan de två parterna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns.  
Den som stödjer Amanda Lindblads (S) yrkande att ärendet ska avgöras idag röstar 
JA. Den som stödjer Erik Hamrins (M) yrkande att ärendet ska återremitteras röstar 
NEJ. 

Vid voteringen avges 7 JA-röster [Amanda Lindblad (S), Glenn Andersson (S), 
Camilla Runerås (S), Anders Wigelsbo (C), Sture Johansson (C), Johanna Ritvadotter 
(V), Rasmus Löfling (V) och 6 NEJ-röster Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman 
(SD), Cecilia Viman (SD), Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M) och Hanna Westman 
(SBÄ)]. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkandet mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns.  
Den som stödjer Amanda Lindblads (S) yrkande att tilläggsyrkandet ska avslås 
röstar JA. Den som stödjer att Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande ska bifallas röstar 
NEJ. 

Vid voteringen avges 7 JA-röster [Amanda Lindblad (S), Glenn Andersson (S), 
Camilla Runerås (S), Anders Wigelsbo (C), Sture Johansson (C), Johanna Ritvadotter 
(V), Rasmus Löfling (V) och 6 NEJ-röster Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman 
(SD), Cecilia Viman (SD), Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M) och Hanna Westman 
(SBÄ)]. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att ingå samverkansavtal med Hallstahammars kommun avseende 
upphandlingsverksamhet, i enlighet med reviderad Bilaga KS 2024.5248, samt 
att uppdra till Kanslienheten att ta fram en plan för utvärdering av avtalets 
genomförande. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 155 fortsättning 

 
Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommundirektörer Hallstahammar kommun och Sala kommun 
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Sala 2024-10-16 

 
  

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 6: Samverkansavtal; Upphandling Hallstahammar 

 

Vi vill vara tydliga med att Koalition Sala ser att det mycket väl kan 

finnas fördelar för Sala kommuns i att samverka med 

Hallstahammars kommun inom upphandlingsområdet och vi 

välkomnar den förfrågan som kommunen fått.  

Men det avtal som ligger för förslag idag innehåller helt otydligheter 

som riskerar att skapa missförstånd och i värsta fall förtroende- eller 

ekonomisk skada för båda parter. Dessa otydligheter kan såklart 

justeras och det var därför vi yrkade på återremiss. En redogörelse 

för de svagheter vi ser har skickats till kommunstyrelsens ledamöter 

innan ärendets behandling och vi kan redogöra för dem vid 

förfrågan.  

Men exempelvis är det oklart hur avvikelser från normal 

arbetsbelastning ska hanteras. Det är också uppenbart att avtalets 

konstruktion med ett ”fast pris” riskerar att skapa oenighet kring vad 

som ska ingå. En rimligare fördelning av kostnaderna hade varit att 

enhetens samtliga kostnader fördelas över de båda kommunerna 

baserat på respektive dels nyttjande av resurserna. Även undantags-

hantering vad gäller resursbrist och prioriteringsmekanismer saknas i 

avtalet.  

Det är därför som vi i kommunstyrelsens ledningsutskott yrkade på 

ett genomförande av en riskanalys utifrån ekonomiskt perspektiv för 

Sala kommuns deltagande i detta avtal. Vi kan bara beklaga att styret 

avslog den begäran.  
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Sala 2024-10-16 

 
  

Utifrån de risker vi ser med detta avtal har vi därtill beslutat oss för 

att i andra hand yrka avslag på förslaget att baserat på förslaget ingå 

avtal.  

Det finns helt enkelt för stora risker att Sala kommun med detta 

beslut återigen ingår ett avtal som kommer innebära ekonomiska 

risker som i slutändan kommer att få bäras av kommunens invånare. 

Vi reserverar oss därför till förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden. 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggve Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/988 

KS § 156 Åtgärder för ekonomi i balans, Tekniska kontoret  

INLEDNING 
I delårsrapporten för Tekniska kontoret framgår att kontoret som helhet 
prognostiserar ett underskott på -19,3 miljoner kronor.  

Ärendet föredrogs på ledningsutskottet den 2 oktober 2024 av teknisk chef Åsa 
Kling. Hon redovisade föreslagna åtgärder och åtgärder för en budget i balans. 
Målsättningen med uppdraget är att effektivisera verksamheten med fortsatt fokus 
på hög service, uppnå verksamhetens grunduppdrag samt uppnå en långsiktigt 
hållbar verksamhet. 

Kortsiktigt jobbar kontoret med minskning av personalkostnader, en översyn görs 
innan tjänster tillsätts med vikarier eller att tjänster återrekryteras, totalt har det 
inneburit minskade personalkostnader med 4,3 miljoner kronor till och med augusti 
2024, dock med en ökad kostnad för inhyrd personal med cirka 1 miljon kronor.  
Åtgärderna nedan påbörjas under hösten men de flesta ger ingen effekt 2024 utan 
en mer långsiktig effekt. 

SAMHÄLLSFINANSIERADE TRANSPORTER (-7,9 mkr) 

• Byta ut viss busstrafik mot anropsstyrd i syfte att minska kostnaderna 

• Samarbete mellan Skolkontoret och Tekniska kontoret för att minska 
transportbehovet för skolelever 

SAMHÄLLSTEKNISKA (-7,7 mkr) 

• Utreda möjlighet till minskade kostnader genom att avropa från Proceedo 
och därmed kunna avveckla Centralförrådet 

• Utreda vinterväghållning på entreprenad 

• Utreda långsiktigt hållbar förvaltning av vår parkmark 

• Effektivisera och tydliggöra fordonshanteringen samt minska antal fordon 
på Tekniska kontoret samt i bilpoolen. 

FASTIGHET (-8,4 mkr) 

Genom en förbättrad ekonomistyrning och -uppföljning samt underhållsplaner per 
fastighet möjliggörs ett mer strategiskt och effektivt arbetssätt med fastigheterna 
som säkerställer att rätt insatser görs på rätt ställe.  

MÅLTID (-4,0 mkr) 

Samarbete mellan skolkontoret och Tekniska kontoret för att hitta effektiviseringar 
har skett under perioden. Det har resulterat i att 14 enheter inom förskola och skola 
har slagits samman under fyra veckor i sommar med minskad personalkostnad som 
följd. Minska på utbudet utan att tappa i näringsinnehåll. Enheten har bland annat 
genomfört anpassningar i sina menyer utifrån aktuella livsmedelspriser. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 156 fortsättning  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5117, missiv 
KS 2024.5220, KSLU § 129, 2024-10-02 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att ge Tekniska kontoret i uppdrag att genomföra åtgärder och utredningar för att 
uppnå ekonomi i balans och återrapportera detta till kommunstyrelsen senast i 
december 

Anders Wigelsbo (C) och Rasmus Löfling (V) yrkar bifall till ledningsutskottets 
förslag. 

Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar 
att kommundirektören tillser att tekniska kontoret omgående inleder ett arbete med 
att sänka kostnaderna för kommunens bilflotta, 
att kommunen skyndsamt ska samråda med Region Västmanland kring 
möjligheterna att återinföra busstaxor i enlighet med Västmanlands lokaltrafiks 
standardtaxa snarast möjligt, 
att uppdra till kommundirektören att tillse att nettokostnaden för elevhemmen på 
Ösby gymnasieskola från och med vårterminen 2025 inte medför en nettokostnad 
för Sala kommun,  
att kommundirektören utöver ovanstående presenterar ett besparingsprogram för 
tekniska kontorets verksamheter om 1% av budgeten för beslut, 
att uppdra till kommundirektören att utreda möjligheterna för och genomföra 
åtgärder för att minska måltidsenhetens kostnader,  
att kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören möjlighet att frångå rätten 
till heltid vid rekrytering av personal till vissa tjänster,  
att kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören möjlighet att vid behov 
frångå beslutet om att varje skola eller förskola ska ha tillagningskök, samt 
att uppdra till kommundirektören att omgående tillse att de praktiktjänster som 
verksamheten kan ställa till förfogande tilldelas arbetstagare från AME:s 
verksamhet, 

Tomas Bergling (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman 
(SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 156 fortsättning 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att ge Tekniska kontoret i uppdrag att genomföra åtgärder och utredningar för att 
uppnå ekonomi i balans och återrapportera detta till kommunstyrelsen senast i 
december. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) 
och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Teknisk chef 
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Sala 2024-10-16 

 
  

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 7: Åtgärder för ekonomi i balans, Tekniska kontoret 

 

Det finns fler orsaker att vara kritisk till styrets hantering av tekniska 

kontorets underskott. Det främsta skälet är såklart senfärdigheten 

som de uppenbarligen tycker sig ha råd med. De problem som 

tekniska kontoret har är kända sedan långt innan 2024 års början och 

mer hade helt klart kunnat göras. 

Socialdemokraterna och deras stödpartiers agerande har lett till att 

2024 års resultat för tekniska kontoret har tillåtits sluta med ett 

underskott i storleksordningen 20 miljoner kronor. Det är ett stort 

misslyckande. 

Eftersom de valt att vänta och hoppas så har Sala kommun nu ett 

hål i sin ekonomi som kommer att behöva täckas genom besparingar 

och inställda investeringar. 

Socialdemokraterna har löpande avslagit konkreta förslag från 

oppositionen som skulle ha underlättat det ekonomiska läget från 

dag ett. Exempelvis byte av till billigare drivmedel i vår bilflotta. Det 

står såklart styret fritt att göra, men om man säger nej till våra förslag 

så måste man också själv komma med förslag som faktiskt gör 

skillnad. 

I de nu föreslagna åtgärder ser vi dock att styret valt att ändra sig i 

frågan om att minska kostnaderna för bilflottan. Man lägger nu, över 

ett år senare, en egen version av vårt förslag kring detta. Bättre sent 

än aldrig, men ändå på tok för sent.  
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Trots utläggningar om ”övergripande arbete för en ekonomi i 

balans” så fortsätter tekniska kontorets ekonomi att försämras under 

Sala 2024-10-16 

Socialdemokraternas ledning. Man säger nej även till förslag som 

förvaltningen förordar. Även det står det styret fritt att göra, men då 

måste de komma med andra förslag. 

I detta ärende lade vi inte mindre än 11 yrkanden som skulle 

förbättra kommunens ekonomi. Samtliga avslogs av styret. Utan 

några egna förslag på åtgärder som ger verkan för 2024, förutom det 

förslag om bilpoolen som man ”lånat” från oss. 

Givet läget är det högst befogat att fråga sig om detta agerande 

verkligen är förenligt med fullmäktiges uppdrag att tillse att 

verksamheten inom tilldelad ram. Siffrorna visar med mer än 

önskvärd tydlighet att så inte är fallet. 

Vi reserverar oss därför till förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden. 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggve Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/990 

KS § 157 Återkoppling av kommunstyrelsens fattade beslut gällande 
besparingar  

INLEDNING 
Kommunstyrelsen beslutade den 5 juni 2024, § 108, att uppdra till 
kommundirektören att, i enlighet med tidigare beslut och inriktning, fortsätta 
arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet och finansiering och 
återrapportera utfallet till kommunstyrelsen. 

Mot bakgrund av månadsuppföljningen per april månad 2024 som behandlats i 
kommunstyrelsens ledningsutskott beslutades om åtgärder för 
kostnadsreduceringar och arbete för ekonomi i balans. 

Kommundirektören har i uppdrag att genomföra det politiska beslutet som togs 
utifrån månadsuppföljningen april 2024 och att säkerställa en förankring inom 
verksamheterna samt att ta fram och följa upp att besluten efterlevs.  

I beslutet ingår återrapportering till nämnden.   

Beslutet som fattades den 5 juni har förankrats i kommunledningruppen som leds 
av kommundirektören. Kontorscheferna har ett ansvar att föra ut besluten i 
respektive verksamhet och ledningsgrupper.  

Ekonomi är en stående punkt på samtliga ledningsgrupper inom kommunen och 
syftar till att följa upp hur dessa och andra av nämnderna beslutade åtgärder 
verkställs.  

Inom kommunstyrelsens egna verksamhetsområden och ansvar; Tekniska kontoret, 
Samhällsbyggnadskontoret samt Kommunledning, redovisar dessa verksamheter 
sin pågående arbeten för att minska underskotten, på kommunstyrelsen som är 
nämnd för dessa verksamheter.   

Kommundirektör Daniel Holmvin ger en återrapportering av genomförda och 
planerade åtgärder. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5361, missiv 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 11.53 – 12.55 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att kommundirektören fortsätter arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet 
och finansiering och återrapportera utfallet till kommunstyrelsens sammanträde i 
december.  

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 13.01 – 13.11 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 157 fortsättning 

Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar 
att rapporteringen framgent och för respektive åtgärd eller område ska innehålla 
uppnådd besparing, prognostiserad besparing och tidplan för åtgärden i fråga. 

Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att kommundirektören fortsätter arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet 
och finansiering och återrapportera utfallet till kommunstyrelsens sammanträde i 
december. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med 
skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommundirektören 
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Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 8: Återkoppling av kommunstyrelsens fattade beslut 

gällande besparingar 

Den redovisning som vi får idag bekräftar exakt den oro som vi från 

vi uttryckte när kommunstyrelsen mot vårt förslag till avslag 

beslutade ge kommundirektören detta uppdrag.  

Vår invändning då var att detta uppdrag inte skulle göra någon 

faktisk skillnad. Kommunstyrelsen istället borde ha ställt krav på att 

kontorschefer vars verksamheter prognostiserade underskott under 

2024 skulle ha presenterat konkreta åtgärder för en ekonomi i balans 

vid kommunstyrelsens nästkommande sammanträde. 

Det förslaget valde som sagt Socialdemokraterna att inte gå vidare 

med. Det var olyckligt. För här står vi, fyra månader senare, utan 

några tydliga besked eller en genomförbar plan för att balansera 

ekonomin – inte ens i närheten.  

Låt oss vara tydliga och påtala att vi anser att kommundirektören har 

levererat det kommunstyrelsen bad om, problemet är att styrelsen 

bad om fel sak. 

Många initiativ är endast utredningar, vilket innebär att vi ännu inte 

har de verktyg som krävs för att ta beslut som gör verklig skillnad 

för ekonomin. 

1. Arbetet saknar tydliga och genomförbara åtgärder som vi 

som politiker kan besluta om. Många av de processer som 

nämns är fortfarande under utredning. 
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2. Istället för en tydlig förteckning av åtgärder som kan 

genomföras omgående står vi nu, i oktober, fortfarande utan 

förslag faktiskt påverkar ekonomin. 

3. Den tid som har gått, utan att det resulterat i tydliga steg mot 

ekonomisk balans, gör situationen ännu svårare att åtgärda. 

Att gråta över spilld mjölk är sällan produktivt, men det måste sägas 

att uppdrag inte ledde till de konkreta åtgärder Sala kommun så väl 

behöver vidta.  

För att de åtgärder som beskrivs ska bli enklare att följa yrkade vi på 

att ekonomisk information och tidplan för respektive åtgärd skulle 

läggas till i redovisningen. Detta avslogs dessvärre.  

Därför reserverar vi oss därför till förmån för Erik Hamrins (M) 

tilläggsyrkande. 

För Moderaterna och Salas Bästa  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
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KOMMUNSTYRELSEN 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/674 

KS § 158 Remiss av SOU 2024:50 Nätt och jämnt - Likvärdighet och 
effektivitet i kommunsektorn  

INLEDNING 
Utjämningskommittén 2022 har haft i uppdrag att göra en bred översyn av systemet 
för kommunalekonomisk utjämning och LSS-utjämningen samt vid behov föreslå 
förändringar. 

I uppdraget har också ingått att se över vilka av dagens riktade statsbidrag som 
skulle kunna inordnas i det generella statsbidraget till kommunsektorn. Därutöver 
har kommittén haft i uppdrag att lämna förslag på åtgärder för att motverka höga 
och ökande skattesatser i kommuner och regioner, inklusive åtgärder för att minska 
risken för negativa bieffekter av inkomstutjämningen på tillväxten. 

De förändringar som kommittén föreslår i detta betänkande föreslås införas från och 
med den 1 januari 2026. Remissvaren ska ha kommit in till Finansdepartementet 
senast den 8 november 2024. 

Ekonomikontoret har skrivit fram ett remissvar. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5091, missiv 
KS 2024.3388, remisshandling - SOU 2024:50 Nätt och jämnt - Likvärdighet och 
effektivitet i kommunsektorn, del 1 
KS 2024.3389, remisshandling - SOU 2024:50 Nätt och jämnt - Likvärdighet och 
effektivitet i kommunsektorn, del 2 
KS 2024. 5206, KSLU § 115, 2024-10-02 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att med redaktionell ändring, till Finansdepartementet avge yttrande över 
betänkandet Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn SOU 
2024:50 i enlighet med bilaga KS 2024.5091.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att med redaktionell ändring, till Finansdepartementet avge yttrande över 
betänkandet Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn SOU 
2024:50 i enlighet med bilaga KS 2024.5091,  

Skickas till 
Finansdepartementet 
Ekonomikontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/625 

KS § 159 Remiss; Effektivare tillsyn över apotek, bättre skydd vid 
patientskador samt översyn av handel med receptfria läkemedel 
(SOU 2023:101)  

INLEDNING 
Under juni skickade Socialdepartementet en remiss för betänkandet Effektivare 
tillsyn över apotek, bättre skydd vid patientskador samt översyn av handel med 
receptfria läkemedel (SOU 2023:101). I betänkandet Effektivare tillsyn över apotek, 
bättre skydd vid patientskador samt översyn av handel med receptfria läkemedel (SOU 
2023:101) har man utrett granska rätten till ersättning vid infektions- och 
katastrofskador, försäkringsskydd vid skador orsakade av läkemedel utanför 
godkänd indikation samt regleringen av detaljhandeln med vissa receptfria 
läkemedel. Detta remissvar fokuserar på det föreslagna lagändringsförslaget som 
rör detaljhandeln med vissa receptfria läkemedel och dess påverkan på 
kommunerna. 

I betänkandet föreslås flera ändringar i lagen om handel med vissa receptfria 
läkemedel, där både Läkemedelsverket och kommunerna får ett delat tillsynsansvar. 
Kommunerna åläggs nya skyldigheter, inklusive upprättande av tillsynsplaner och 
rapportering till Läkemedelsverket. Trots förslaget om att införandet av 
tillståndskrav kan minska arbetsbelastningen, ställs ökade krav på kommunernas 
tillsynsverksamhet och administration. Kommunerna förväntas även finansiera 
denna tillsyn genom höjda avgifter, men den ekonomiska kompensationen är 
otillräckligt utredd. Därför efterfrågas en mer ingående konsekvensbedömning av 
lagförslagets påverkan på kommunernas resurser och ansvar. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5092, Sala kommuns yttrande över betänkandet Effektivare tillsyn över 
apotek, bättre skydd vid patientskador samt översyn av handel med receptfria 
läkemedel (SOU 2023:101) 
KS 2024.5245, reviderat yttrande över betänkandet Effektivare tillsyn över apotek, 
bättre skydd vid patientskador samt översyn av handel med receptfria läkemedel (SOU 
2023:101) 
KS 2024.3009, Effektivare tillsyn över apotek, bättre skydd vid patientskador samt 
översyn av handel med receptfria läkemedel (SOU 2023:101) 
KS 2024.3010, remissmissiv 
KS 2024.5207, KSLU § 116, 2024-10-02 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att med redaktionell ändring, till Socialdepartementet avge yttrande över 
betänkandet Effektivare tillsyn över apotek, bättre skydd vid patientskador samt 
översyn av handel med receptfria läkemedel (SOU 2023:101), i enlighet med Bilaga KS, 
2024.5245, samt 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 159 fortsättning 

 
att komplettera remissvaret med resonemang kring behovet av att staten tar ett 
sammanhållande ansvar för de systemstödslösningar som ska användas för denna 
rapportering, detta för att minska arbetsbördan för kommunerna och därmed de 
företag som verkar där. 

Erik Hamrin (M) yrkar bifall till ledningsutskottet förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att till Socialdepartementet avge yttrande över betänkandet Effektivare tillsyn över 
apotek, bättre skydd vid patientskador samt översyn av handel med receptfria 
läkemedel (SOU 2023:101), i enlighet med reviderad Bilaga KS 2024.5245, 
att komplettera remissvaret med resonemang kring behovet av att staten tar ett 
sammanhållande ansvar för de systemstödslösningar som ska användas för denna 
rapportering, detta för att minska arbetsbördan för kommunerna och därmed de 
företag som verkar där. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Socialdepartementet 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 Dnr 2024/974 

KS § 160 Delårsrapport 2024-08-31, Kommunstyrelsens verksamheter och 
överförmyndare  

INLEDNING 
Delårsrapport 2024-08-31, Kommunstyrelsens verksamheter och överförmyndare. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5118, verksamhetsberättelse kommunstyrelsen delårsrapport 2024-08-31 
KS 2024.5247, reviderad verksamhetsberättelse kommunstyrelsen delårsrapport 
2024-08-31 
KS 2024.5119, Bilaga 1. Uppföljning av internkontrollplan KS delårsrapport 2024-
08-31 
Ledningsutskottets beslut § 133, 2024-10-02 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att fastställa delårsrapport 2024-08-31 för kommunstyrelsens verksamheter, i 
enlighet med bilaga KS 2024.5247, samt 
att godkänna delårsrapport gällande internkontrollplan för 2024 och lägga den till 
handlingarna. 

Glenn Andersson (S) och Johanna Ritvadotter (V) yrkar bifall till ledningsutskottets 
förslag. 

Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att genom beslut på stämma, eller vid behov extrastämma, via uppdaterat 
ägardirektiv begära en utdelning från SHE för räkenskapsåret 2023 om 33% av dess 
vinst, dock minst 8 000 000 kronor, 
att uppdra till kommundirektören att tillse att Sala kommun omgående och fram till 
1 januari 2026 återgår till att använda diesel i stället för HVO100 i sina bilar, 
att uppdra till kommundirektören att skyndsamt för beslut föreslå åtgärder för att 
minska med de nu ökande våldsbrotten i Sala kommun, 
att besluta till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde tillse att bilaga 21.5 
Måluppföljning kompletteras med utfallsanalys från respektive kontor,  
att uppdra till kommundirektören att tillse att verksamhetsplanerna för 
verksamhetsåret 2025 innefattar nuläge samt målnivå för samtliga indikatorer och 
en sammanställning av de åtgärder som kommer utföras för att nå dessa mål, 
att kommunens balanskravsresultat ska tydliggöras i tabellen ”Snabbfakta, 4 år i 
sammandrag” i rapporten, samt 
att uppdra till kommundirektören att tillse att Kommunfullmäktiges finansiella mål 
arbetas om som en del av arbetet med budget 2026  

Hanna Westman (SBÄ) och Tomas Bergling (M) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
tilläggsyrkande. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 160 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att fastställa delårsrapport 2024-08-31 för kommunstyrelsens verksamheter, i 
enlighet med bilaga KS 2024.5247, samt 
att godkänna delårsrapport gällande internkontrollplan för 2024 och lägga den till 
handlingarna. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kontorschefer 
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Sala 2024-10-16 

 
  

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 11: Delårsrapport 2024-08-31, Kommunstyrelsens 
verksamheter och överförmyndare 

 

Delårsrapporten för kommunstyrelsens verksamheter 2024 visar 

fortfarande en oroande prognos för helåret. Den visar ett underskott 

i nämnderna på hela -25,3 miljoner kronor. Det är ett mycket 

allvarligt läge för en kommun som även under 2023 hade ett negativt 

balanskravsresultat. 

Vi vill vara tydlig med att det inom kommunstyrelsens verksamhet  

finns kontor som klarar av sin ekonomi, det är bra. Vi ser också stort 

engagemang, idérikedom och beslutsamhet hos personalen bland de 

kontor som inte gör det för att komma till rätta med problemen. De 

ekonomiska problemens rot är politikens bristande styrning och vilja 

till förändring. 

Från oppositionen har vi gång på gång, i linje med revisorernas 

önskemål, föreslagit att det ska fattas beslut om konkreta åtgärder 

för att hantera de underskott som kommunstyrelsens kontor står 

inför. Vi har föreslagit att det ska tas fram tydliga redovisningar så att 

ledningsutskottet kan följa arbetet som görs.  

Under 2019 när kommunen också stod inför samma situation ska 

tillskapades just en sådan redovisning, vilket underlättade det svåra 

arbetet. 

Dessa yrkande har tidigare, precis som idag, kategoriskt avslagits av 

den styrande majoriteten. Och vad värre är har prognosen fortsatt 

visa på ett stort underskott. 
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Sala 2024-10-16 

 
  

När det nu är Socialdemokraterna själva som är ansvariga för 

underskottet är det uppenbart inte alls lika viktigt med insyn och 

transparens. Det kan vi från oppositionen bara beklaga. 

Hanteringen av det nuvarande underskottet är otillräcklig, då styret 

medvetet väljer att inte genomföra, eller ens låta förvaltningen ta 

fram, förslag som skulle kunna rätta till situationen. 

Det finns sätt att hantera underskottet för den som är villig att ta 

ansvar för kommunens framtid. Koalition Sala har under hela 2023, 

och nu även under 2024, visat på dessa möjligheter genom de 

tilläggsyrkanden styret valt att avslå. 

Dessa avslagsbeslut gör också att vi starkt ifrågasätter styrets avsikt 

att tillse att verksamheten följer fullmäktiges beslut att hålla den 

budget man fått. 

Vi vill därför reservera oss mot ledningsutskottets beslut att avslå 

våra tilläggsyrkanden.  

 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggve Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/975 

KS § 161 Delårsrapport 2024-08-31, Sala kommun  

INLEDNING 
Delårsrapport 2024-08-31, Sala kommun. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5120, Delårsrapport 2024-08-31, Sala kommun 
KS 2024.5121, Nämndernas verksamhetsberättelser Delår 2024-08-31 
KS 2024.5122, Uppföljning internkontrollplaner Delår 2024-08-31 
KS 2024.5123, Indikatorsammanställning utvecklingsmål Delår 2024-08-31 
KS 2024.5251, reviderad Måluppföljning Delår 2024-08-31 
KS 2024.5124, Måluppföljning Delår 2024-08-31 
KS 2024.5252, reviderad Nämndernas beslutsprotokoll Delår 2024-08-31 
KS 2024.5125, Nämndernas beslutsprotokoll Delår 2024-08-31 
KS 2024.5362, missiv från kommunstyrelsens ordförande 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar, 
att godkänna redovisningen av internkontrollplaner 2024, samt 
att godkänna delårsrapport 2024 för Sala kommun. 

Anders Wigelsbo (C) yrkar  
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att (1) kommunstyrelsen får i uppdrag att fortsatt noga följa nämnders och kontors 
resultatutveckling samt förändringsarbete för ökad effektivitet, 
att (2) ytterligare effekt av åtgärder kopplade till beslut om kostnadsrestriktivitet 
och allmän återhållsamhet måste uppnås under 2024 för samtliga nämnder och 
kontor ,  
att (3) kommunstyrelsen och nämnder ska prioritera pågående åtgärder som har en 
kostnadsreducerande effekt och sänker Sala kommuns kostnadsutvecklingstakt, 
att (4) kommunstyrelsen och samtliga nämnder ska utöver säkerställande av 
kostnadssänkande åtgärder, också säkerställa effekter av mer långsiktigt 
förändringsarbete för ökad effektivitet, 
att (5) godkänna redovisningen av internkontrollplaner 2024,  
att (6) godkänna delårsrapport 2024 för Sala kommun, samt 

att kommunstyrelsen för egen del beslutar,  
att (7) inköpsstopp gäller för kommunstyrelsens alla verksamheter resterande 
delen av 2024, 
att (8) startbesked krävs för samtliga ännu ej påbörjade investeringar under 2024, 
att (9)anställningsstopp ska gälla under resterande delen av 2024 förutsatt att 
samverkan har genomförts, avsteg kan beviljas av kommundirektören, samt 
att (10) Äldre- och omsorgsnämnden samt Social- och arbetsmarknadsnämnden vid 
kommunstyrelsens sammanträde i november ska redovisa samtliga arbetsinsatser 
avseende hanteringen av kostnadsutveckling och kostnadskontroll. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 161 fortsättning  

 

Ingela Kilholm Lindström (MP), Glenn Andersson (S), och Johanna Ritvadotter (V) 
och Sture Johansson (C) yrkar bifall till Anders Wigelsbos (C) yrkande. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 13.47-14.10 

Yrkanden 
Erik Hamrin (M) yrkar  
avslag till Anders Wigelsbos (C) yrkande 
att kommunstyrelsen får i uppdrag att fortsatt noga följa nämnders och kontors 
resultatutveckling samt förändringsarbete för ökad effektivitet, 
att ytterligare effekt av åtgärder kopplade till beslut om kostnadsrestriktivitet och 
allmän återhållsamhet måste uppnås under 2024 för samtliga nämnder och kontor, 
att kommunstyrelsen och nämnder ska prioritera pågående åtgärder som har en 
kostnadsreducerande effekt och sänker Sala kommuns kostnadsutvecklingstakt, 
att kommunstyrelsen och samtliga nämnder ska utöver säkerställande av 
kostnadssänkande åtgärder, också säkerställa effekter av mer långsiktigt 
förändringsarbete för ökad effektivitet. 

Tomas Bergling (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman 
(SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) avslagsyrkande.  

Erik Hamrin (M) yrkar  
bifall till Anders Wigelsbos yrkande  
att godkänna redovisningen av internkontrollplaner 2024,  
att godkänna delårsrapport 2024 för Sala kommun. 

Tomas Bergling (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman 
(SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) bifallsyrkande.  

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 14.15 – 14.20 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 
Ordföranden ställer sina egna yrkanden, att-satserna 5 till och med 10 mot avslag 
och finner dessa bifallna. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins(M) avslagsyrkande, att-satserna 1-4 mot avslag 
och finner yrkandet avslaget. 

BESLUT 

Kommunstyrelsen hemställer att kommunstyrelsen beslutar, 
att (1) kommunstyrelsen får i uppdrag att fortsatt noga följa nämnders och kontors 
resultatutveckling samt förändringsarbete för ökad effektivitet, 
att (2) ytterligare effekt av åtgärder kopplade till beslut om kostnadsrestriktivitet 
och allmän återhållsamhet måste uppnås under 2024 för samtliga nämnder och 
kontor ,  
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 161 fortsättning 

 
att (3) kommunstyrelsen och nämnder ska prioritera pågående åtgärder som har en 
kostnadsreducerande effekt och sänker Sala kommuns kostnadsutvecklingstakt, 
att (4) kommunstyrelsen och samtliga nämnder ska utöver säkerställande av 
kostnadssänkande åtgärder, också säkerställa effekter av mer långsiktigt 
förändringsarbete för ökad effektivitet, 
att (5) godkänna redovisningen av internkontrollplaner 2024,  
att (6) godkänna delårsrapport 2024 för Sala kommun, samt 

att kommunstyrelsen för egen del beslutar,  
att (7) inköpsstopp gäller för kommunstyrelsens alla verksamheter resterande 
delen av 2024, 
att (8) startbesked krävs för samtliga ännu ej påbörjade investeringar under 2024, 
att (9) anställningsstopp ska gälla under resterande delen av 2024 förutsatt att 
samverkan har genomförts, avsteg kan beviljas av kommundirektören, samt 
att (10) Äldre- och omsorgsnämnden samt Social- och arbetsmarknadsnämnden vid 
kommunstyrelsens sammanträde i november ska redovisa samtliga arbetsinsatser 
avseende hanteringen av kostnadsutveckling och kostnadskontroll. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) 
och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sala 2024-10-16 

 
  

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 12: Delårsrapport 2024-08-31, Sala kommun 

 

Det går inte bra för Sala kommun. Prognosen för 2024 visar att 

nämnderna kommer ha ett underskott på nästan 98 miljoner kronor, 

och balanskravsresultat på -64 miljoner kronor. Det är en allvarlig 

situation, särskilt eftersom kommunen redan under 2023 hade ett 

negativt balanskravsresultat. 

Den skuld på 97 miljoner som styrets politik lett till måste nu betalas 

tillbaka till Salaborna. Det kommer inte att bli roligt.  

Oavsett om det gäller skolan, äldreomsorgen, socialtjänsten eller 

kommunstyrelsen, verkar styret ha tappat kontrollen över ekonomin 

eller helt enkelt gett upp. Trots att man redan tidigt under året visste 

att budgeten inte skulle räcka, har man inte tagit de nödvändiga 

stegen för att få ordning på ekonomin. 

Resultatet av detta ser vi nu. På grund av den ekonomiska krisen 

måste styret dra ner på planerade investeringar för de kommande 

åren. Pengarna som skulle ha gått till viktiga projekt som badhus, 

nytt torg eller fastighetsunderhåll har istället använts för att täcka 

kostnader i verksamheter som inte budgeterats korrekt. 

Man kan ju hoppas att de pengar som spenderats åtminstone skulle 

ha lett till något positivt, men det verkar inte vara fallet. Vi har 

överväxta gräsmattor i parkerna, ökad otrygghet, fler anmälda 

våldsbrott, och Sala har tappat 15 platser i rankingen för 

företagsklimat. Dessutom minskar befolkningen och dialogen mellan 

företag och kommunen har försämrats. 
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Det är viktigt att poängtera att vår kritik inte riktas mot kommunens 

personal. Det är till stor del därför vi yrkat avslag på delar av styrets 

förslag till beslut. Att nu i oktober begära att fullmäktige ska fatta 

beslut om en massa uttalanden om det ekonomiska läget ger inget. 

Som om de inte visste att den ekonomiska situationen är svår?  

Sala kommuns personal har under både detta år och 2023 varit 

tydliga med att de förstår att den budget de fått och den verksamhet 

politiken beställt inte är i balans. Inget annat kan sägas.  

Det är mot den politiska ledningen som kritiken för underskottet ska 

riktas. Sala kan och måste prestera bättre inom detta område. 

Under ledningsutskottets beredning presenterade vi flera 

tilläggsförslag i detta ärende. Dessa skulle kunna komplettera den 

delårsrapport som behandlar kommunstyrelsens arbete, men de 

avslogs av styret. Det är beklagligt, men inte oväntat.  

Det ska dock sägas att vi välkomnar att styret jämkade sig med våra 

förslag kring de beslut kommunstyrelsen tog för egen del, vi 

uppskattar det.  

Men mot ovanstående reserverar vi oss ändå till förmån för egna 

yrkanden i detta ärende.  

 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Tryggve Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

36S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 d
9a

9e
f9

a-
e7

ab
-4

93
5-

b4
32

-8
6a

3b
9b

6c
0c

3



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/1169 

KS § 162 Svar på motion om förbättrade parkeringsmöjligheter för 
husvagnsekipage i centrala Sala  

INLEDNING 
Johan Widén (M) och Erik Hamrin (M) inkom den 27 oktober 2023 med rubricerad 
motion.  
Motionärerna föreslår att tillse att det innan den 30 april 2024 säkerställs att det 
tillskapas minst fem uppmärkta parkeringsplatser dedikerade för husvagnsekipage 
på kommunens parkeringar i centrum, samt att dessa marknadsförs via kommunens 
digitala kommunikationskanaler. 

Motionen remitterades till Tekniska kontoret som inkommit med ett yttrande. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.4880, motion om förbättrade parkeringsmöjligheter för husvagnsekipage i 
centrala Sala 
KS 2024.5064, beslut KF § 116, 2023-10-30 
KS 2023.5544, tjänsteyttrande över motion 
KS 2024.5304, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att avslå motionen. 

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till Anders Wigelsbos (C) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att bifalla motionen. 

Tryggve Lindman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att avslå motionen. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman 
(SBÄ) inkommer med skriftlig reservation. 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 13: Svar på motion om förbättrade 
parkeringsmöjligheter för husvagnsekipage i centrala Sala 

 

Vi reserverar oss härmed mot beslutet att avslå motionen om 

förbättrade parkeringsmöjligheter för husvagnsekipage i centrala 

Sala.  

Enligt oss finns flera viktiga skäl att stödja detta förslag, vilka inte 

tillräckligt beaktats av styrets partier. 

För det första får vi inte underskatta den ekonomiska potentialen 

hos husvagnsresenärer. Trots att gruppen är säsongsbetonad, har 

dessa resenärer möjlighet att bidra till det lokala näringslivet genom 

att handla, äta och utforska vad Sala har att erbjuda.  

Bättre parkeringsmöjligheter kan öka Sala kommuns attraktivitet och 

stimulera den lokala ekonomin, vilket i sig skulle kunna överväga den 

förlorade parkeringsytan för vanliga bilar. Att inte tillgodose 

behoven hos denna potentiella målgrupp innebär att kommunen 

missar en möjlighet till ökad turism och handel. 

Vidare bygger argumentet att husvagnsresenärer undviker 

stadskärnor på generaliseringar som inte alltid återspeglar 

verkligheten. Många resenärer, inklusive husvagnsägare, kan vara 

intresserade av att stanna till i Sala för att besöka dess centrum, 

handla lokalt eller ta del av sevärdheter. Genom att underlätta 

parkering för denna grupp kan vi locka fler spontana besökare och 

bidra till en mer levande stadsmiljö. 
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Tekniska kontoret nämner även skyltning som ett hinder för att 

skapa dessa parkeringsplatser. Men detta problem är inte olösligt. 

Det finns utrymme att undersöka andra lösningar som skulle kunna  

 

reglera parkeringsplatser för husvagnsekipage utan att försämra 

framkomligheten i stadens centrala delar. Flexibla och kreativa 

lösningar, som att anpassa parkeringsplatser utanför de mest 

trafikerade delarna av centrum eller införa särskilda parkeringsregler 

under högsäsong, bör undersökas innan förslaget avfärdas helt. 

Det är även synd att man valt att inte inhämta näringslivskontorets 

syn på detta, det är ju ändå de som är navet i kommunens arbete 

med handelsfrämjande åtgärder. 

Kommunstyrelsen borde ha tagit chansen att testa om detta förslag 

gynnar både husvagnsresenärer och lokala företag, istället för att inte 

våga pröva nåt nytt.  

Detta hade kunnat bidra till ökad besöksnäring och ekonomisk 

tillväxt i Sala. 

 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Tryggve Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
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2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/497 

KS § 163 Svar på motion om handlingsprogram mot narkotikabruk hos 
unga  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M), Magnus Edman (SD), Hanna Westman (SBÄ) och Magnus Holm, 
(KD) inkom den 29 maj 2023 med rubricerad motion.  

Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige beslutar: 

– att uppdra till kommundirektören i enlighet med motionens text utreda och lämna 
förslag på hur detta program kan utformas och införas,  

– att utredningen ska presenteras under kommunstyrelsens ledningsutskotts 
sammanträde i augusti 2023, samt,  

– att programmet ska införas i samband med vårterminens start 2024. 

Motionen remitterades till kommunjurist, säkerhetssamordnare, social- och 
arbetsmarknadsnämnden, kultur- och fritidsnämnden samt skolnämnden som 
inkommit med yttranden. 

Beslutsunderlag 
KS 2023.2070, motion om handlingsprogram mot narkotikabruk hos unga 
KS 2023.2275, beslut KS § 60, 2023-05-29 
KS 2023.3520, tjänsteyttrande från Kultur- och fritidschef 
KS 2023.3540, yttrande från Kultur- och Fritidsnämnden 
KS 2023.4269, yttrande från Skolnämnden 
KS 2023.4292, yttrande från Social- och arbetsmarknadsnämnden 
KS 2024.5363, yttrande från kommunjurist och säkerhetssamordnare 
KS 2024.5305, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla motionen. 

Tomas Bergling (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman 
(SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 163 fortsättning 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns. Den som stödjer 
Anders Wigelsbos (C) yrkande röstar JA, den som stödjer Erik Hamrins (M) yrkande 
röstar NEJ. 

Vid voteringen avges 7 JA-röster [Daniel Hedlund (S), Glenn Andersson (S), Camilla 
Runerås (S), Anders Wigelsbo (C), Sture Johansson (C), Johanna Ritvadotter (V), 
Ingela Kilholm Lindström (MP) och 6 NEJ-röster Marcus Söderlund (SD), Tryggve 
Lindman (SD), Cecilia Viman (SD), Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M) och Hanna 
Westman (SBÄ)]. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anse motionen besvarad. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Marcus Söderlund (SD), Tryggve Lindman 
(SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 14: Svar på motion om handlingsprogram mot 
narkotikabruk hos unga. 

 

Vi reserverar oss mot beslutet att avslå motionen om ett specifikt 

handlingsprogram mot narkotikabruk bland unga, till förmån för 

bifall till motionen.  

Det finns flera viktiga skäl till att bifalla motionen, särskilt då 

narkotikabruk är ett av de mest oroande problemområdena i 

kommunen, vilket även kommunens egna lägesbilder bekräftar. 

Att hantera narkotikaproblematiken inom ramen för en bredare 

ANDTS-strategi riskerar att försvaga de riktade insatser som krävs 

för att effektivt bemöta problemet med ungdomars droganvändning. 

Motionen tydliggör behovet av ett specifikt fokus på unga och 

narkotika, eftersom det är ett område där det krävs särskilda och 

kraftfulla åtgärder. Det bredare arbetet inom ANDTS är viktigt, men 

det fångar inte tillräckligt väl den specifika utmaningen med 

narkotikabruk bland unga. 

Motionen sätter också tydliga tidsramar och eftersträvar konkreta 

åtgärder som kan sättas i verket snabbt, något som saknas i de 

nuvarande planerna.  

Att enbart revidera en äldre strategi från 2019 är inte tillräckligt med 

tanke på den utveckling vi ser idag. Vi står inför en situation här och 

nu som kräver omedelbara och fokuserade insatser. 

Att vilja göra mer inom ramen för det befintliga ANDTS-strategin är 

bra och det stödjer vi. Men även om ANDTS samlar 

beroendeproblematik under samma paraply så är det skillnad på de 
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olika delarna som ingår. Alkohol, Narkotika, Doping, Tobak och 

Spel är skilda saker. Sala kommun kan mycket väl börja med att ta 

fram en handlingsplan för just narkotikabruk mellan unga direkt, 

medan resten verkas fram. 

Att styrets partier inte tar chansen att så snabbt som möjligt hantera 

detta är svårt att förstå.  

 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), Oppositionsråd 

Tryggve Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Marcus Söderlund (SD) tjänstgörande ersättare 
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Dnr 2023/295 

KS § 164 Svar på medborgarförslag om läkemedelshantering  

INLEDNING 
Rubricerat medborgarförslag inkom den 13 april 2023. 

Förslagsställaren föreslår att Sala kommun ska ta ett nytt beslut angående 
läkemedelshanteringen för personer med föreskriven Apodos från Apotektjänst. 
Enligt nuvarande beslut menar förslagsställaren att nyttjandet av den externa 
tjänsten för leverans av Apodos medför en kostnad på cirka 700 – 1 000 kronor i 
månaden beroende på antalet mil det krävs för att leverera Apodosen. Detta menar 
förslagsställaren leda till en odemokratisk diskrepans avseende kostnaden för 
medicinen beroende på om man bor på landsbygden eller i tätorten.  

Medborgarförslaget har remitterats till Vård- och omsorg för yttrande. 

Beslutsunderlag 
KS 2023.1407, medborgarförslag 
KS 2024.1664, protokollsutdrag KF § 44, 2023-04-24 
KS 2023.2128, yttrande från Äldre- och omsorgsnämnden, § 69, 2023-05-24 
KS 2024.5306, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anse medborgarförslaget besvarat. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anse medborgarförslaget besvarat. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2022/1063 

KS § 165 Svar på medborgarförslag om gratis sko-broddar till personer 
över 65 år  

INLEDNING 
Rubricerat medborgarförslag inkom den 22 november 2022. 

Förslagsställaren föreslår att Sala kommun ska dela ut gratis skobroddar till 
personer över 65 år. Hen hänvisar till detta skulle förhindra många halkolyckor, att 
äldre och funktionshindrade skulle våga ge sig ut trots snö- och isbelagda gator och 
trottoarer, det skulle innebära minskade sjukvårdskostnader och det skulle vara 
goodwill för kommunen. Förslagsställaren hänvisar till att 8 – 10 kommuner i landet 
redan har infört detta koncept. 

Medborgarförslaget har remitterats till Vård och Omsorg för yttrande. 

Beslutsunderlag 
KS 2022.5190, medborgarförslag 
KS 2022.5351, protokollsutdrag KF § 148, 2022-11-28 
KS 2022.5601, yttrande från Vård- och omsorgsnämnden 
KS 2024.5307, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anse medborgarförslaget besvarat. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att anse medborgarförslaget besvarat. 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

 

45S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 d
9a

9e
f9

a-
e7

ab
-4

93
5-

b4
32

-8
6a

3b
9b

6c
0c

3



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2022/811 

KS § 166 Svar på medborgarförslag om handlingsplan för identifikation av 
stöd för särskilt begåvade elever  

INLEDNING 
Rubricerat medborgarförslag inkom den 26 september 2022. 

Förslagsställaren föreslår att kommunen, med utgångspunkt i Sveriges Kommuner 
och Regioners (SKR) ”Handlingsplan särskilt begåvade barn och elever 2016”, 
utvecklar och implementerar en handlingsplan för hur särskilt begåvade elever i 
kommunen ska identifieras och få sina behov uppfyllda. Specialpedagogiska 
skolmyndigheten (SPSM) kan kontaktas som stöd i arbetet.”   

Förslagsställaren hänvisar till en ändring i skollagen 2010 där det står att: ”Elever 
som lätt når de kunskapskrav som minst ska uppnås eller de kravnivåer som gäller 
ska ges ledning och stimulans för att kunna nå längre i sin kunskapsutveckling”.   

Beslutsunderlag 
KS 2022.3626, medborgarförslag 
KS 2022.4365, protokollsutdrag KF § 118, 2022-09-26 
KS 2022.5630, yttrande från Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 2022-12-22 
KS 2024.5359, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att bifalla medborgarförslaget. 

Ingela Kilholm Lindström (MP), Hanna Westman (SBÄ) och Erik Hamrin (M) yrkar 
bifall till Anders Wigelsbos (C) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att bifalla medborgarförslaget. 

 

Erik Hamrin (M) inkommer med protokollsanteckning. 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Protokollsanteckning KS 2024-10-16 

Punkt 17: Svar på medborgarförslag om handlingsplan för 

identifikation av stöd för särskilt begåvade elever. 

Moderaterna står bakom det bifallna medborgarförslaget om att 

upprätta en handlingsplan för identifikation och stöd för särskilt 

begåvade elever i Sala kommuns skolor. Detta är ett viktigt steg för att 

säkerställa att dessa elever får de utmaningar och det stöd de behöver 

för att utvecklas på bästa möjliga sätt. 

Vi har tidigare lagt fram ett initiativ med samma syfte i skolnämnden, 

som styret inte var beredda att bifalla. Det är beklagligt att 

skolnämnden inte såg ett värde i vårt initiativ, eftersom det nu lett till 

en onödig fördröjning i att förbättra stödet för särskilt begåvade elever i 

Sala kommun.  

Än en gång har Salaborna fått vänta för att styret inte verkar vilja bifalla 

förslag som kommer från oppositionen. Att det nu krävs ett 

medborgarförslag för att få igenom samma sak som vi föreslog visar 

tydligt på hur prestigefyllt och ineffektivt styrets agerande har varit. 

Trots detta välkomnar vi att styret nu ändrat sin hållning. Vi hoppas att 

detta innebär början på en mer konstruktiv inställning till oppositionens 

förslag framöver. 

 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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Dnr 2024/981 

KS § 167 Redovisning av motioner som ej behandlats inom ett år, hösten 
2024  

INLEDNING 
Enligt kommunallagen, 5 kap 35 §, ska motioner beredas så, att fullmäktige kan fatta 
beslut inom ett år från det att motionen väcktes. Om beredning inte kan avslutas 
inom denna tid, skall detta och vad som kommit fram vid beredningen anmälas till 
fullmäktige inom samma tid. Fullmäktige får då avskriva motionen från vidare 
handläggning.  

Enligt fullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen göra denna redovisning vid 
fullmäktiges ordinarie sammanträden i april och oktober. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5127, redovisning av motioner som ej behandlats inom ett år, hösten 2024 
KS 2024.5126, missiv 
KS 2024.5225, KSLU § 135, 2024-10-02 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar, 
att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna. 

Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar 
att kommunstyrelsen för egen del beslutar 
att uppdra till kommundirektören att tillse att yttranden kring "Motion om riktlinje 
vid klotter och skadegörelse" inkommer snarast. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna 

Reservationer 
Erik Hamrin (M) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig reservation. 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

48S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 d
9a

9e
f9

a-
e7

ab
-4

93
5-

b4
32

-8
6a

3b
9b

6c
0c

3



Sala 2024-10-16 

   
  

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 18: Redovisning av motioner som ej  

behandlats inom ett år, hösten 2024. 

 

Vi reserverar oss härmed till förmån för Erik Hamrins (M) 

tilläggsyrkande i denna punkt.  

Det är snart 18 månader sedan motionen om att ta fram en riktlinje för 

hantering klotter och skadegörelse i Sala lämnades in. Att 

kommunstyrelsen i det läget skulle besluta att uppdra till 

kommundirektören att påskynda inhämtandet av yttranden är ett enkelt 

sätt att tillse att motionen kan behandlas inom kort.  

Klotter och skadegörelse fortsätter att vara ett problem, delvis givet 

styrets ovilja att sätta upp de säkerhetskameror samt vidta andra 

åtgärder, som oppositionens företrädare påtalat behovet av. Därför 

måste denna fråga hanteras och tilläggsyrkandet i fråga hade påskyndat 

det. 

 

 

För Moderaterna i Sala och Salas Bästa 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/982 

KS § 168 Redovisning av medborgarförslag som ej behandlats inom ett år, 
hösten 2024  

INLEDNING 
Enligt kommunallagen, 5 kap 35 §, ska medborgarförslag beredas så att fullmäktige 
kan fatta beslut inom ett år från det att motionen väcktes. Om beredning inte kan 
avslutas inom denna tid, ska detta och vad som kommit fram vid beredningen 
anmälas till fullmäktige inom samma tid. Fullmäktige får då avskriva 
medborgarförslaget från vidare handläggning.  

Enligt fullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen göra denna redovisning vid 
fullmäktiges ordinarie sammanträden i april och oktober.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5129, Redovisning av medborgarförslag som ej behandlats inom ett år, 
hösten 2024 
KS 2024.5128, missiv 
KS 2024.5226, KSLU § 136, 2024-10-02 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar  
att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsenbeslutar, 
att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/983 

KS § 169 Redovisning av verkställande av bifallna motioner och 
medborgarförslag, hösten 2024  

INLEDNING 
Kommunfullmäktige beslutade, KF § 10, 2009-01-29 att bifalla Motion om 
redovisning av verkställandet av bifallna motioner och medborgarförslag. Motionären 
föreslog att kommunfullmäktige ska erhålla en redovisning av de motioner och 
medborgarförslag som bifallits med ännu inte verkställts. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5131, redovisning av verkställande av bifallna motioner och 
medborgarförslag, hösten 2024 
KS 2024.5130, missiv 
KS 2024.5227, KSLU § 137, 2024-10-02 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar  
att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna. 

 
Erik Hamrin (M) återkommer till kommunfullmäktige. 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/836 

KS § 170 Svar på Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Inrätta rutiner för 
lokala regelförenklingar i Sala kommun  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 14 augusti 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas.  

I nämndinitiativet ”Inrätta rutiner för lokala regelförenklingar i Sala kommun” 
föreslås att skyndsamt utreda och föreslå former för hur en 
regelförenklingsfunktion liknande den som beskrivs i detta ärende kan se ut, samt - 
att föreslå hur denna funktion kan införas med start under första kvartalet 2025. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.3761, nämndinitiativ  
KS 2024.3823, beslut KS § 129, 2024-08-14 
KS 2024.4613, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd. 

Sture Johansson (C) yrkar bifall till Anders Wigelsbos (C) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Tomas Bergling (M), Marcus Söderlund (SD), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman 
(SD) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns. Den som stödjer 
Anders Wigelsbos (C) yrkande röstar JA, den som stödjer Erik Hamrins (M) yrkande 
röstar NEJ.                                                                                                                                            
Vid voteringen avges 7 JA-röster [Daniel Hedlund (S), Glenn Andersson (S), Camilla 
Runerås (S), Anders Wigelsbo (C), Sture Johansson (C), Johanna Ritvadotter (V), 
Ingela Kilholm Lindström (MP) och 6 NEJ-röster Marcus Söderlund (SD), Tryggve 
Lindman (SD), Cecilia Viman (SD), Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M) och Hanna 
Westman (SBÄ)].  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 170 fortsättning 

Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Marcus Söderlund (SD), Tryggve Lindman 
(SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-10-16 

 
  

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt 22: Svar på Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M)- 

Regelförenklingsarbete i Sala 

 

Vi reserverar oss härmed till förmån för bifall till nämndinitiativet i fråga. 

Kommunstyrelsens ordförande har valt att inte gå vidare med detta förslag, och 

istället hänvisat till redan befintliga forum som näringslivsråd, företagarfrukostar 

och olika dialogmöten. 

Dessa forum är viktiga för diskussioner och samverkan, men de löser inte själva 

kärnan i problemet – behovet av ett strukturerat och konkret arbete för att 

förenkla regelverken för våra företagare.  

Färre fina ord och fikamöten och mer hands-on åtgärder är vad som behövs. Vi 

måste gå från prat till konkret handling om vi vill minska den administrativa 

bördan för våra lokala företagare. 

Vi välkomnar NKI-gruppens arbete, men det ersätter inte heller vad vi vill 

åstadkomma. NKI-gruppen arbetar generellt med förbättringar av 

företagsklimatet, men mitt initiativ handlar specifikt om att ta fram konkreta och 

riktade insatser för regelförenkling.  

Företag i Sala behöver snabbare, enklare processer och ett tydligt stöd i att 

navigera regler och tillstånd. Här hade kommunstyrelsen en möjlighet att gå från 

diskussion till handling, men sumpade den. Och det är synd för regelförenklingar 

behövs. Det är i alla fall vad företagarna säger när vi träffar dem på olika 

frukostmöten.  

 

För Koalition Sala  

 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Tryggve Lindman (SD), ledamot 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Marcus Söderlund (SD) tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/837 

KS § 171 Svar på Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förbättra och 
effektivisera kommunens grönyteskötsel   

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 14 augusti 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas.  

I nämndinitiativet ”Förbättra och effektivisera kommunens grönyteskötsel” föreslås 
att brett utreda olika potentiella lösningar för ett bättre underhåll av grönytorna, 
samt att utredningen, när den är färdig, ska presenteras för kommunstyrelsen för 
beslut om hur grönytorna på bästa sätt ska skötas i framtiden. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.3762, nämndinitiativ 
KS 2024.3824, KS § 130, 2024-08-14 
KS 2024.4614, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Tomas Bergling(M), Marcus Söderlund (SD), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman 
(SD) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling(M), Marcus Söderlund (SD), Tryggve Lindman 
(SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-10-16 

 
  

Reservation KS 2024-10-16 

Punkt23: Svar på Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Grönyteskötsel 

 

Det är djupt beklagligt att styret valt att inte agera på vårt initiativ om förbättrad 

och effektiviserad grönyteskötsel i Sala kommun. Vi har tydligt pekat på de 

problem som uppstått efter att man bortprioriterat skötseln av kommunens 

grönytor, och det är något som allt fler Salabor också har reagerat på.  

Ogräs och dåligt underhållna grönytor ger ett intryck av förfall, vilket varken 

gynnar kommunens attraktivitet eller invånarnas trivsel, milt uttryckt. 

Styret hänvisar till tuffa ekonomiska tider och att man tvingats prioritera. Vi 

förstår att resurserna är begränsade, just därför föreslog vi att man inte bara 

skulle se på ökade resurser till parkenheten, utan också överväga andra lösningar. 

Det kan handla om samarbeten med lokala föreningar, UF-företag, privata 

aktörer eller arbetsmarknadsåtgärder – alla möjligheter för att hitta mer effektiva 

och kreativa sätt att förbättra vår grönyteskötsel är värda att överväga. 

Men istället valde styret att lämna vårt förslag utan åtgärd. Det känns som att de 

helt enkelt inte vill ta tag i frågan på riktigt. Och det är synd, för vi behöver en 

plan som fungerar, något som kan lyfta vår kommun så att det känns trevligt och 

inbjudande att bo här. 

Vi i Koalition Sala tänker inte släppa denna fråga. Vi vill ha ett Sala som inte bara 

överlever ekonomiskt, utan också ser välskött och fint ut för oss som bor här och 

för alla som besöker vår stad. 

Vi reserverar oss därför till förmån för bifall till nämndinitiativet. 

 

För Koalition Sala  

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Tryggve Lindman (SD), ledamot 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Marcus Söderlund (SD) tjänstgörande ersättare 
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KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/894 

KS § 172 Nämndinitiativ från Cecilia Wiman (SD) - Tillsättande av en 
funktion med samlat ansvar för funktionsrättsfrågor Sala kommun  

INLEDNING 
Cecilia Viman (SD) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Initiativtagaren beskriver att Sala kommun idag saknar en utpekad roll med ansvar 
för att hantera frågor som rör tillgänglighet. Enligt förordningen (2001:526) om de 
statliga myndigheternas ansvar för genomförandet av funktionshinderspolitiken, är 
det tydligt att kommunen, som är en myndighet, har ett ansvar att säkerställa att 
tillgänglighetsfrågor hanteras korrekt och effektivt.  

Initiativtagaren yrkar: 

- att kommunstyrelsen uppdrar åt kommundirektören att skyndsamt tillse att 
en funktion/roll med specifikt ansvar för tillgänglighetsfrågor i Sala 
kommun utses,  

- att denna funktion ges det mandat och de resurser som krävs för att fullgöra 
sitt uppdrag enligt gällande lagstiftning 

- att kostnader för detta ska under 2024 belasta kommunstyrelsens 
förfogande. För kommande år inkluderas det i verksamhetens ram 

- att kommunstyrelsen följer upp detta beslut genom att begära en 
återrapportering från kommundirektören inom tre månader om hur 
uppdraget har genomförts och vilka kostnader det inneburit. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.3995, nämndinitiativ Cecilia Viman (SD) - Tillsättande av en funktion med 
samlat ansvar för funktionsrättsfrågor Sala kommun 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
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2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1060 

KS § 173 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förbjud användning av 
lustgas i berusningssyfte på allmänna platser i Sala kommun  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Initiativtagaren beskriver att under de senaste åren har missbruk av lustgas ökat 
bland ungdomar och unga vuxna i Sverige. Trots att lustgas är ett lagligt ämne som 
används inom sjukvård och livsmedelsindustri, kan användning i berusningssyfte 
leda till syrebrist som ger nervskador och i värsta fall kan leda till döden. Dessutom 
bidrar användningen till nedskräpning i våra offentliga miljöer genom att tomma 
lustgaspatroner lämnas kvar på gator och torg. Regeringen har beslutat om en ny 
lagstiftning men den kommer inte vara på plats förrän 1 januari 2026. Flera 
kommuner har redan vidtagit åtgärder för att begränsa missbruket genom att 
uppdatera sina allmänna ordningsföreskrifter och införa förbud mot användning av 
lustgas i berusningssyfte på allmänna platser.  

Initiativtagaren yrkar: 

- att kommunstyrelsen uppdrar åt kommundirektören att snarast möjligt 
utarbeta ett förslag till ändring av Sala kommuns allmänna 
ordningsföreskrifter, som förbjuder användning av lustgas i berusningssyfte 
på allmänna platser, och återkomma till kommunstyrelsen med detta förslag. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5164, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förbjud användning av lustgas 
i berusningssyfte på allmänna platser i Sala kommun. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Dnr 2024/893 

KS § 174 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förenkla Sala kommuns 
upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Initiativtagaren beskriver att Sala kommun, genom antagandet av en motion, 
förändrat förutsättningarna för kommunens upphandlingsenhets förmåga att arbeta 
smidigt. Antagandet av motionen innebär att Kommunstyrelsens ledningsutskott 
fattar beslut om godkännande av upphandlingsdokument i upphandlingar som 
annonseras och rör Kommunstyrelsens verksamhetsområden. Det innebär, enligt 
initiativtagaren, att upphandlingsenheten har fråntagits mandatet att själva, utifrån 
verksamhetens önskemål, kunna besluta om att skicka ut anbudsförfrågningar.  
Enligt initiativtagaren är detta ett ineffektivt sätt att arbeta som innebär att 
tjänstepersonerna tvingas vänta in politikens ärendehantering. Initiativtagaren 
framför att informationen i varje enskild upphandling är på sådan detaljnivå att de 
förtroendevalda, som ofta saknar kunskap i sakfrågan, oftast inte kan bidra vad 
gäller aspekten kvalitetssäkring.  

Initiativtagaren yrkar att kommunstyrelsen beslutar: 

- att stryka nuvarande punkt 3.2 i kommunstyrelsens delegationsordning i sin 
helhet,  

- att kommunstyrelsen i kommunstyrelsens delegationsordning, under 
nuvarande punkt 3.3 stryker följande text ”och för vilka beslut om 
godkännande av upphandlingsdokument fattats av Kommunstyrelsens 
ledningsutskott (KSLU)”. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.3994, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förenkla Sala kommuns 
upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1096 

KS § 175 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Inför språktester för 
brukarnära tjänster inom skola, vård och omsorg  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Initiativtagare beskriver att kommunens personal måste ha tillräckliga 
språkkunskaper för att kunna ge den bästa möjliga servicen till våra invånare. Trots 
detta finns, enligt initiativtagaren, bristande språkkunskaper bland personal inom 
vissa verksamheter.  
Initiativtagaren vill införa språktester vid anställning av personal som arbetar med 
barn, unga och äldre och de med behov av stöd. Detta för att garantera säkerhet och 
trygghet för alla inblandade.  

Initiativtagaren yrkar att kommunstyrelsen beslutar: 

- att uppdra till kommundirektören att tillse att kommunen snarast 
upphandlar mjukvarubaserade tjänster för språktest för berörda 
befattningar, 

- att tillse att dessa tester införs som en del av processen för rekrytering till 
brukarnära tjänster inom skolkontoret samt vård- och omsorgskontorets 
verksamhet 

- att säkerställa ställa att ovanstående är klart för implementation under 
första kvartalet 2025. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5364, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Inför språktester för 
brukarnära tjänster inom skola, vård och omsorg 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-10-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr dnr 

KS § 176 Övriga frågor  

INLEDNING 
 

Lägesuppdatering kring regresskrav- och försäkringssituation 
Erik Hamrin (M) önskar få en genomgång/lägesuppdatering kring den regresskrav- 
och försäkringssituation som uppstod vid översvämningarna 2023.  

Ny lagstiftning om ökat informationsflöde till brottsbekämpning 
Erik Hamrin (M) vill få en redogörelse för hur förberedd kommunen är för den nya 
lagstiftning som träder i kraft 1 januari 2025 om ökat informationsflöde till 
brottsbekämpningen. 

VafabMiljö Kommunalförbund 
Ingela Kilholm Lindström (MP) är Sala kommuns ledamot i VafabMiljös direktion. 
Hon informerar om att Konkurrensverket gör en granskning av 
kommunalförbundet.  

Problematiskt år för LRF-medlemmar 
Sture Johansson (C) informerar att det har varit ett problematiskt år för många av 
LRF:s medlemmar. Ohyra- och skadeangrepp har påverkat skördarna och gör det 
ekonomiskt kännbart för många lantbrukare. 

Halloweenbuss 
Kommundirektör Daniel Holmvin informerar att under höstlovet kör 
Halloweenbussen i Sala. Bussen kommer pyntas i halloweentema och köra mellan 
Sala resecentrum och Sala silvergruva. Precis som i den vanliga busstrafiken inom 
Sala kommun är det gratis att åka med Halloweenbussen. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

ledamot: Cecilia Viman

ordförande: Amanda Lindblad

sekreterare: Malin Selldén Wahlman

ordförande: Anders Wigelsbo
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